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HJJ bød velkommen til mødet og informerede om afbud fra UGA.  
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 
 
Punkt 2: Nyt fra formanden  
HJJ orienterede om at der arbejdes på at etablere et World Tour løb i Danmark HJJ er 
inviteret til UCI for at fremlægge projektet. Ansøgningen er for en 3-årig periode, i dette 
tilfælde 2025, 2026 og 2027. JT er i gang med budgetplanlægning og der er også allerede 
kigget på ruteopbygning. I fald det bliver godkendt, vil det blive World Tour-niveau for både 
herrer og damer. 
 
Under øvrigt til punkt 2 oplyste HJJ, at han fremadrettet ønsker at fokusere på det 
internationale arbejde i UCI og UEC med sigte på at fastholde DCUs internationale 
engagement hvad angår medindflydelse og mulige events til Danmark.  Derfor genopstiller 
han ikke som formand. Der er fuld opbakning til den opstillede formandskandidat Morten 
Andersson.  
PC informerede herunder også om, at han trækker sig fra bestyrelsen og heller ikke 
genopstiller.  
 
Der blev stillet spørgsmål til, hvordan der fremadrettet skulle arbejdes med 
skiltevirksomheden SAFEROAD i relation til skiltning ved landevejscykelløb. SAFEROAD 
skulle have præsenteret deres erfaringer på de distrikternes årsmøder. Det blev dog aflyst 
af Distrikterne.  
Det forventes, at det i samarbejde med den nye formand, Distrikterne samt 
sikkerhedskonsulenten tages op igen efter Kongressen, men beslutningen herom ligger hos 
den nye bestyrelse.  
 
Punkt 3: Nyt fra bestyrelsen 
Intet nyt. 
 
Punkt 4: Sikkerhed ved cykelløb 
Bestyrelsen drøftede, forskellige oplevelser af den indsats der gøres fra DCUs side for at 
forbedre sikkerheden ved cykelløb. En af årsagerne findes sandsynligvis i, at Distrikt 
Sjælland sammen med DCU har indgået et samarbejde om finansiering af 
sikkerhedskonsulenten (halv tid til det overordnede sikkerhedsarbejde og halv tid direkte 
relateret sikkerhed ved Sjællandske landevejsløb), hvorfor informationerne til de to 
Distrikter naturligt er af forskellig karakter. 
 
MEP orienterede om det arbejde, der pt. laves for at optimere deling af oplevelserne fra 
cykelløbene fremadrettet. Han henviste desuden til skrivelsen fra november, som er sendt 
til begge distrikter med status om arbejdet med sikkerhed. 
Flere forslag til forbedring blev debatteret. Et kunne være at bestyrelsen indførte et Safety 
Moment under dagsordenens punkt 4, som man ser det i mange virksomheder, for at sikre 
at der også sker en læring og videreformidling fra de afholdte cykelløb. En anden mulighed 



 

kunne være en fælles database, som de har det i Norge og Sverige. På den måde er 
evalueringerne altid tilgængelige for alle. At indføre én Certificeret Safety Manager ved 
hvert løb som i Belgien kunne eventuelt også være en ide.  
 
Bestyrelsen anerkendte, at der bør arbejdes på en anden og bedre kommunikationsstrategi 
på området, så oplevelsen ikke bliver ”Vi gør en hel masse - ingen opdager det”. Målet er 
at sikre, at der ageres i forhold til det, man bliver mødt med fra løbsarrangører og 
distrikter. 
I forlængelse heraf var der enighed om at inddrage begge distrikter meget tæt i 
beslutningsprocessen om, hvordan midlerne fra genopretningsfonden bedst anvendes til 
f.eks. at skabe mere sikkerhed ved cykelløb. 
 
Punkt 5: Nyt fra administrationen 
 
MEP fremhævede, at der har været stor interesse for uddannelserne. Flere starter på 
basisuddannelsen og fortsætter over på Træner 1, hvilket ligger godt i tråd med det fokus, 
der har været med at få flere børn og unge til at melde sig ind i cykelklubberne.   
Distrikt Sjælland har meddelt, at der allerede er flere børn og unge, der har tegnet 
landevejslicens på Sjælland i 2023 end i hele 2022. De endelige medlemstal foreligger 
ultimo marts. Forventningen er en relativ stor stigning af børn og unge på landevejen.   
BørneTour i 2023 forventes at afholde 22-30 events. Hertil kom input om, at flere 
disciplinerne godt kan kombineres på samme BørneTour, så ét event rummer både 
landvejs-, BMX- og MTB-ryttere.  
Baneudvalget afholder sommer camp med fokus på at give børn og unge en god oplevelse. 
Udvalget har ansøgt om 12.000 kr. i tilskud fra udvalgenes fællespulje og har fået dem 
bevilget.   
 
Ved kommende større events såsom VM i Bane 2024, VM Gran Fondo og VM i BMX 2025 er 
de frivilliges erfaringer uvurderlige, derfor vil man forsøge at inddrage dem i planlægningen, 
i det omfang de har tid og mulighed. Der er dialog med både Københavns BMX-klub, og 
Aalborg Cykle-Ring og DBC om dette. 
 
Der var enighed om at nyhedsbrevene er gode og bestyrelsen bakker op om at linjen 
fortsættes som nu.  
 
Punkt 6: Økonomi 
PL evaluerede regnskabet fra Tour de Storebælt, som blev afholdt i samarbejde med DIF 
og DGI. Der har været store udfordringer omkring splitmoms. Det krævede en del arbejde 
at få et retvisende regnskab, uden det påvirkede DCUs regnskab. 
Ved kommende fællesevents af lignende karakter anbefalede PL, at kontraktgrundlaget 
løftes særligt omkring økonomien. Med en klarere styring fra starten er både DIFs og DCUs 
roller og vilkår bedre defineret.  
Regnskabet er underskrevet i en proces, hvor bestyrelsesmedlemmerne har følt sig godt 
informeret. 
 
 



 

Punkt 7: Ny licens- og medlemsstruktur 
MEP informerede om et stort engagement fra udvalget i at løse en kompleks 
problemstilling. For at få inputs til det videreforløb inddrages hele repræsentantskabet ved 
en præsentation lørdag. Her bliver det foreløbige arbejdet og de udfordringer udvalget har 
mødt fremlagt.  
 
Punkt 8: Kongres 2023 
MEP orienterede om, at Bent Meyer ikke kan være sporsagkyndig længere, grundet sin time 
ansættelse hos DCU.  
Det blev besluttet hvem der fremlagde diverse punkter på søndagens kongres. 
 
Punkt 9: Indkommende sager 
HJJ fortalte om DCUs høringssvar til DIF vedrørende nye lovforslag fra DIFs bestyrelse til 
afstemning på DIFs årsmøde i slutningen af april.  Høringssvaret er udarbejdet i 
samarbejde med en række forbund, hvilket har medført at DIF har inviteret alle forbundene 
til en drøftelse herom i Idrættens hus.  
 
Under EU-rammeprogrammet Erasmus er der søgt om et udviklingsprojekt vedr. e-cykling, 
som blev præsenteret af MEP. Projektets indhold er, at Danmark, Spanien, Tyskland og 
Polen skal udvikle og udbrede e-cykling og platforme hertil.  
 
Under punktet ”oprettelse af internationalt Ad-hoc udvalg” overtog PL rollen som 
mødeleder. HJJ og JK forlod lokalet som følge at inhabilitet på punktet. 
Distriktsformændene havde fremsat et forslag om oprettelse af et international ad-hoc 
udvalg/kommission. Bestyrelsen var generelt positive overfor hensigten i forslaget. Dog var 
der enighed om, at processen havde været for forhastet og uigennemsigtig, og derved var 
grundlaget for at træffe beslutning pt. for mangelfuld.  
Bl.a. var det uklart hvilke kompetencer, beføjelser og økonomi udvalget skulle have samt 
hvilke beslutningskompetencer der skulle ligge i udvalget.  
Ydermere blev det tilkendegivet, at bestemmelsen herom bør ligge parallelt med en 
revidering af DCUs eventstrategi. 
PL konkluderede på baggrund af drøftelsen, at der var behov for et mere gennemarbejdet 
forslag og ikke mindst at afgørelsen bør ligge hos den nye bestyrelse.  
 
Bestyrelsen ønskede at HJJ forsatte den igangværende dialog på de planlagte møder 
vedrørende WT og VM i 2029.  
 
HJJ fortsatte som mødeleder. Han orienterede om modtagelse af en 
dispensationsansøgning fra MTB-udvalget til at afholde U23 DM for herre. Der var 
godkendelse hertil fra bestyrelsen. Bestyrelsen opfordrede dog MTB-udvalget til at 
kontakte Teknisk Kommission i forhold til at efterprøve regler og pointgivning.  
 
Punkt 10: Kommunikation fra mødet 
Følgende blev noteret, uddannelse, børn og unge fremgang, Erasmus udviklingsprojekt og 
sikkerhed. Det afhang dog også af pressemeddelelsen fra kongressen.   
 
 
 
 



 

Punkt 11: Eventuelt 
PL takkede HJJ for et godt samarbejdet. Det var gensidigt fra HJJ, han var særligt stolt af 
diversiteten i bestyrelsen, der nu består af 50/50 af M/K og takkede bestyrelse og 
sekretariatet for samarbejdet. 


